











Full-time Programme 全日制課程

Department of Design and Art











課程編號 Course Code HDID

課程特色

- 首個加入虛擬實境 (Virtual Reality) 技術的日校高級文憑 設計課程
- 全面培訓學員室內設計技巧和知識,包括平面繪圖、三維 空間設計和建築結構等
- 提供專業教學器材和軟件供學員使用,例如:AutoCAD、 SketchUp、Rhino、3D打印機
- 幫助學員建立個人作品集,有助提升升學和就業機會

專業認可

- 課程獲「香港室內設計協會」認可
- 學員可以申請為香港室內設計師協會學生會員

升學及就業前景

- 畢業生可申請各種專業設計職位,例如室內設計師、家俱 設計師、照明設計師、項目顧問、項目經理等。
- 畢業生亦可以繼續升讀本地或海外大專院校的藝術和設計學位課程。

入學資格

- 香港中學文憑考試五科第二級或以上,包括中國語文 及英國語文;或
- 修畢副學士學位先修課程、毅進文憑或同等學歷;或
- 修畢資歷架構級別三 (一年全日制) 課程或香港學術及職業資歷評審局認可的同等課程;或
- 年滿21歲並有相關工作經驗;及
- 通過入學面試 *
- *符合入學資格的申請者須帶備個人作品集出席入學面試。



開課日期:9月

Programme Features

 The first interior design full-time sub-degree programme integrating Virtual Reality (VR) technology in Hong Kong.

Start Date: September

- Provides conceptual and technical knowledge for students aspiring to a career in interior design, including 2D drafting, 3D drawing and architectural structural studies.
- Equipped with professional equipment and software such as AutoCAD, Sketch Up, 3D Studio, Rhino and Adobe Creative Suite.
- Assists students to create design portfolios for further studies and career development.

Professional Recognition

- The programme has been recognized by Hong Kong Interior Design Association (HKIDA)
- Students under the programme are eligible to apply for HKIDA Student Members.

Career Prospects and Further Studies

- Graduates are eligible to gain employment opportunities in a wide range of professional design posts, such as interior designer, furniture designer, lighting designer, interior decorator, project consultant, project manager etc.
- Graduates are also eligible to apply for relevant degree programmes offered by local and overseas universities.

Admission Requirements

- Obtain Level 2 in five subjects in Hong Kong Diploma of Secondary Education Examination (HKDSE) including Chinese Language and English Language; or
- Complete Pre-associate Degree or Diploma Yi Jin or equivalent; or
- Obtain relevant QF Level 3 qualification (with at least 1-year full-time study load) or equivalent recognized by HKCAAVQ; or
- Mature student aged at least 21 with relevant job experience; and
- Pass admission interview *
- * Qualified applicants should bring a simple portfolio to the admission interview.

課程內容	Programme Content
學期一	Term 1
職業英語傳意I	Workplace English and Communication I
設計思維及理論	Design Thinking and Theories
電腦應用	Fundamental Computer Application Skills
實用中文	Practical Chinese
設計基礎及模型製作	Design Basic and Modelling
室內設計基礎	Interior Design Fundamental
室內建築電腦繪圖:AutoCAD	Architectural Communication: AutoCAD
2D施工圖技巧	2D Visualisation: Drafting

學期二	Term 2
職業英語傳意Ⅱ	Workplace English and Communication II
視覺研究與文化	Visual Studies and Culture
室內建築及結構工程簡介	Introduction to Building Studies
室內建築設計第1部分: 住宅	Design Studio I: Residential
室內設計三維空間:電腦繪圖與虛擬實境	3D Visualisation: 3D Max and VR
2D繪圖表現技巧	2D Visualisation: Rendering Techniques
室內建築電腦繪圖: SketchUp	Architectural Communication: SketchUp
室內物料應用	Material Exploration

學期三	Term 3
個人成長及發展	Personal Growth and Development
室內建築設計第II部分: 商業	Design Studio II: Commercial
室內建築電腦繪圖: Rhino	Architectural Communication: Rhino
室內設計三維空間: 電腦動畫與虛擬實境	3D Visualisation: Animation and VR
項目及工程管理	Introduction to Design Management
	Application and Appreciation of Furniture Design

Term 4
Graduation Project
Portfolio Visualisation for Interior Design
Understanding of Professional Practice
Sustainability and Environmental Design



上課模式 Mode of Study

2年全日制 Two-year Full-time

授課語言 Medium of Instruction

粵語輔以英文教材

Cantonese supplemented with English

學費 Tuition Fee

港幣\$58,900/年* (\$5,890 X 10期)

HK\$58,900/year* (\$5,890 X 10 installments)

學費資助 Assistance

- * 學員每年可獲COC港幣\$20,000的學費資助
- * Students will receive financial assistance from COC with an amount of HK\$20,000 yearly.